
brukar + infinitiv Jag brukar promenera i skogen (på
lördagar).
presens + adverbial Jag promenerar i skogen på lördagar.

chillar
vilar
tar det lugnt /ta re lungt/
har en vilodag
är hemma

spelar Tobias spelar schack. Han spelar biljard och poker
också. Martina spelar gitarr, piano. trumpet och hockey.

åker (Man åker bil.)
Åker du skidor? Nej, men jag åker gärna skridskor.

går i Jag tycker om att gå i stan. Jag måste gå i skolan. På
söndagar går vi i kyrkan ibland.

går på Vill du gå på bio ikväll?

titta på Tittar du på tv på dagarna?

Vi handlar i mataffären.
Vi shoppar i varuhuset.
Vi köper möbler på Ikea.

gillar = tycker om
gillar att = tycker om att

Jag gillar polisserier.
Jag tycker om fina saker.
Jag gillar att laga mat också.
Han tycker om att göra trick.



gillar/tycker om + substantiv
gillar att/ tycker om att + verb i infinitiv

Jag tycker om skidåkning.
Jag tycker om att åka skidor.

Jag gillar simning.
Jag gillar att simma.

Fråga din klasskompis:
Vad tycker du om att göra? /va tyckeru ‘om o jöööra/
Vad gillar du att göra? /va jillaru o jöööra/

Vad gillar du att äta?
Vad tycker du om för musik?
Vad gillar du för sport?
Vad tycker du om att läsa?
Vad tycker du om för film?

brukar
generellt

Jag tror att [at] du kan + infinitiv!
Ja, det kan jag!
Nej, det kan jag inte!

Jag tror inte att du kan + infinitiv!
Nej, det kan jag inte!
Jo, det kan jag.

Vem kan …?

när jag var barn
när jag var liten
när jag var ung



jag provade en gång
körkort

härlig - en härlig dag
istället - vi är inte i 632 i dag, vi är i 332 istället
i så fall

Stryk under alla adjektiv i texten!
härlig
romantisk
bra
lång
klassisk
engelsk
historisk
läskiga
svårt
roligt

Vilka suffix har adjektiven?

en lång film en = grundform
ett långt program ett + t
fem långa böcker plural + a

bra
romantisk
dåliga, romantiska
svåra
härligt
italiensk

Jag tycker om att titta på roliga filmer med min kompis.
Jag skulle vilja se en historisk film ikväll.
Festen var jättesorglig.



Igår såg jag en tråkig film.
Det finns många kinesiska varor i vårt land.
Jag tittar på en romantisk film nu.
Jag ser inte läskiga program på tv.
Jag tittar inte på långa filmer.
Jag tycker inte om långa filmer.
Jag gillar gamla, italienska filmer.
Min väninna bor i Köpenham och läser det danska språket.
Tysk korv smakar gott.
Jag gillar gårdagens möte. Det var intressant.
Jag tycker inte om tråkiga människor.
Vi tittar på gamla foton.
Jag tycker om amerikansk mat.
Jag gillar att titta på ett nytt program.
Den nya filmen var intressant.
Jag vill studera det japanska språket.

Jag vill studera japanska.

Vad gillar ni för filmer?
skräckfilmer
fantasy
franska
komedier
dokumentärer
parapsykologiska filmer
drama
detektivfilmer

Har du en favoritfilm?

Everest

Jag trivs med svenska människor.



De flesta människor i Sverige vill hjälpa ukrainare.

Jag känner till en amerikansk version.

Filmen är om en man. Mannen kommer till Sverige och han vill bli
den bästa svensken.

en annan film

Preteritum - presens
åt - äter
ringde - ringer
beställde - beställer
tittade - tittar
gick - går
såg - ser
somnade - somnar
stannade - stannar
gjorde - gör
hade - har
tyckte - tycker
var - är

Grupp 4 = specialverb = oregelbundna verb

imperativ infinitiv presens preteritum

1
a i alla
former

stanna! stanna stannar stannade

2a
imperativ
slutar på
konsonant

ring! ringa ringer ringde

2b
imperativ

tyck! tycka tycker tyckte



slutar på
konsonant
pkstx

3
“små verb”
slutar på
vokal i
imperativ
men
vokalen är
inte a

bo! bo bor bodde

Varför ringer du mig?
Jag tror att [at] du kan spela piano.
Jag gillar att [o] spela piano.

Läxor:
TB s. 56-57 (läs, studera nya ord, lyssna gärna)
ÖB s. 45-47


